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84. møde.  

Tirsdag den 16. maj kl. 14. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om op- 
havsretten til litterære og kunstneriske værker. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3342, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 901). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i. tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den følgende sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om ret- 
ten til fotografiske billeder. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3343, udvalgets tillægsbetænkning i til- 
læg B. sp. 901). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Lars M. Olsen: Af tillægsbetænkningen 
fremgår det, at udvalget med undervisnings- 
ministerens tilslutning har stillet forslag om, 
at lovenes ikrafttrædelsestidspunkt udsky- 
des fra 1. juli til 1. oktober 1961. Begrun- 
delsen herfor er, at lovforslagenes behand- 
ling i det høj e ting har taget noget længere 
tid, end man havde regnet med, og at der 
levnes dem, som omfattes af de nye love, 
en meget kort frist til at forberede over- 
gangen til vilkårene efter disse. Derfor har 
vi ment det rigtigst, at lovenes ikrafttræ- 
delsestidspunkt udskydes til 1. oktober i år. 

Jeg kan anbefale ændringsforslagene. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 til forslag 
til lov om ophavsretten til litterære og 
kunstneriske værker 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslaget til forslag til lov om 
retten til fotografiske billeder 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagene som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslag til lov om ophavsretten til litte- 
rære og kunstneriske værker 
vedtoges enstemmigt med 145 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Forslag til lov om retten til fotografiske 
billeder 
vedtoges enstemmigt med 149 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i toldloven [vedr. EFTA-konven- 
tionen]. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3609). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 150 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil 1nu blive 
tilstillet statsministeren 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om syge- 
husvæsenet. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3510, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 915). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Clara Munck: Dette lovforslag om syge- 
husvæsen bestemmer i § 1, at det påhviler 
de forskellige lokale myndigheder at til- 
vejebringe og drive det fornødne antal 
sygehuse i det omfang, hvori dette ikke sker 
ved statens foranstaltning. 

I anledning af et sygehusbyggeri, jeg 
selv har nogen interesse i, har jeg modtaget 
den oplysning, at regeringens økonomi- 
udvalg har vedtaget for regnskabsåret 
1961-62 kun at stille en samlet kvota til 
hospitalsbyggeri til rådighed på i alt 6 mill. 
kr. Af disse 6 mill. kr. regner man med at 
ca. 2 mill. kr. skal bruges til byggeri for 
statshospitalerne, og det vil altså i realite- 
ten sige, at vi til alt andet hospitalsbyggeri, 
der ønskes igangsat i det kommende regn- 
skabsår, kun vil få bevilget igangsætnings- 
tilladelser for et beløb inden for 4 mill. kr. 

Jeg har undret mig noget over dette be- 
løb, fordi vi jo alle sammen ved, at sygdoms- 
bekæmpelsen i dag kræver et meget kom- 
pliceret og et meget specificeret hospitals- 
byggeri. Vi ved også, at der rundt om i lan- 
det er meget store hospitalsprojekter enten 
under udarbejdelse eller allerede indsendt 
til godkendelse. Jeg vil tro, at man ville 
have brug for op til måske 30 mill. kr. for 
at få et blot nogenlunde tilstrækkeligt 
hospitalsbyggeri i gang. Jeg vil altså derfor 
gerne benytte denne anledning til at spørge 
den højtærede indenrigsminister, om det 
kan have sin rigtighed, at man i realiteten 
har standset hospitalsbyggeriet for det kom- 
mende år. 

Indenrigsministeren (Hans R. Knudsen): 
I besvarelse af det spørgsmål, som det ærede 
medlem fru Clara Munck stiller, vil jeg 
gerne understrege, hvad der også fremgik 

af spørgsmålet, at de 6 mill. kr. er bevillings- 
rammen for igangsættelse af nyt byggeri 
til sygehuse i 1961-62. Denne bevillings- 
ramme omfatter altså ikke fortsættelses- 
arbejderne, de arbejder, som allerede er 
i gang, og disse fortsættelsesarbejder ved 
sygehusbyggeriet vil i finansåret 1961-62 
omfatte arbejder med en samlet investering 
på 89 mill. kr. Den nævnte bevillingsramme, 
som i øvrigt er foreløbig, udgør som nævnt 
6 mill. kr. Som arbejdsgrundlag ved bevil- 
lingsfordelingen er man rent foreløbigt 
også gået ud fra, at der i 1961-62 skal inve- 
steres 2 mill. kr. til påbegyndelse af nye ar- 
bejder ved statshospitalerne og 4 mill. kr. 
til kommunalt sygehusbyggeri. Jeg vil 
gerne understrege 홢 hvad jeg ikke tror 
det ærede medlem var klar over 홢 at 
igangsætningen af nye arbejder i finansåret 
1961-62 med disse 6 mill. kr. vil indebære, 
at disse arbejder naturligvis skal fortsættes 
i de følgende finansår, således at der til 
fortsættelsen af disse arbejder vil medgå 
beløb, der er betydelig større end dem, der 
her er nævnt. 

Clara Munck: Jeg takker den højtærede 
indenrigsminister for denne besvarelse. Jeg 
vil gerne understrege den højtærede mini- 
sters udtalelser om, at denne kvota på 
6 mill. kr., der er gået ned til 4 mill. kr., 
som i realiteten er til rådighed for de kom- 
munale myndigheder, kun er en foreløbig 
bevilling. 

Jeg har nemlig den oplysning, at økono- 
miudvalget samtidig har vedtaget, at disse 
4 mill. kr. tidligst må bruges fra efteråret 
1961. Jeg håber imidlertid, den højtærede 
minister vil være opmærksom på, at man 
både i efterårs- og vintermånederne kan nå 
at bruge betydelig større beløb, og jeg 
håber, at ministeren forbereder en forhøjelse 
af beløbet. 

Det er jo betryggende, at igangværende 
hospitalsbyggeri kan fortsætte, men jeg 
beder om, at man tager noget lempeligere 
på spørgsmålet om fortsættelse af igang- 
værende byggeri, end vi indtil nu har mær- 
ket det ude i kommunerne. Det byggeri, 
jeg selv har nogen interesse i, har i øjeblik- 
ket igangværende arbejder til godt 1 mill. 
kr. Til dette byggeri har vi fra boligmini- 
steriet den 15. januar 1961 fået en bevilling 


